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RIKSMÖTESPROTOKOLL 2009 
 
Protokoll fört vid Riksmöte för Multipeldistrikt 101 Sverige i Umeå den 22 maj 2009 
 
§ 1 Riksmötets öppnande 
Guvernörsrådets ordförande P O Damberg hälsar de närvarande välkomna till 2009 års Riksmöte 
och förklarar Riksmötet öppnat. 
 
§ 2 Fastställande av röstlängd 
Beslutas att förteckning över 290 registrerade delegater skall gälla som röstlängd. 
 
§ 3 Val av mötesordförande 
Riksmötet väljer till förste ordförande PCC Alf Bakken, LC Gagnef-Floda och 
till andre ordförande ZO Gunnar Järvholm, LC Holmsund-Obbola.  
 
§ 4 Val av sekreterare 
Riksmötet väljer till sekreterare Lion Jeanette Åsemar, LC Holmsund-Obbola och  
LP Frank Nelvig, LC Robertfors. 
 
§ 5 Val av protokolljusterare samt val av rösträknare 
Riksmötet väljer Martin Burman, LC Robertfors och Nils Kihlberg, LC Umeå/Teg att justera 
riksmötesprotokollet. 
Till rösträknare väljer Riksmötet Stig Näsvall, Hans-Erik Andersson, Curt Wallmark, LC 
Robertfors, Lennart Örnebro LC Vindeln, Sven-Erik Nygren LC Vännäs och Sven-Olov Jonsson 
LC Sävar.  
 
§ 6 Anmälan om ärenden att behandlas under punkt 20, Övriga ärenden 
Följande ärenden anmäls att behandlas under p 20: Övriga frågor: 
a)   Världens barn 
b)   Lions Quest 
c)   Riksmöteshandlingar 
d)   Pandemifrågan 
e)   Medlemsfrågor, FUU 
 
§ 7 Fastställande av förhandlingsordning 
Riksmötet fastställer föreliggande förslag till förhandlingsordning,  
med de tillägg som gjordes under § 6, punkterna 11 c och 11 e utgår, 
förslag nummer 3 behandlas efter förslag nr 5. 
 
 
§ 8 Närmast föregående Guvernörsråds verksamhetsberättelse innefattande 
multipeldistriktets resultaträkning samt balansräkning för verksamhetsåret som 
avslutades den 30 juni 2008 
Riksmötet godkänner redogörelsen och lägger den till handlingarna. 
 
§ 9 Revisorernas berättelse och fråga om ansvarsfrihet. 
Revisionsberättelsen föredras av den förtroendevalde revisorn Willy Lindgren, LC Västervik. 
Riksmötet beviljar Guvernörsrådet och arbetsutskottet ansvarsfrihet för verksamhetsåret  
070701 – 080630. 
Riksmötet fastställer resultaträkning och balansräkning per den 30 juni 2008, och beslutar att  
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årets resultat disponeras så att  
till projektmedel avsätts          10 593 151 kr 
till ändamålsbestämda medel      508 013 kr 
till dispositionsfonden avsättes      79 041 kr 
 
§ 10 Guvernörsrådets rapport avseende innevarande verksamhetsår fram 
t o m februari månad. 
Riksmötet godkänner redogörelsen och lägger den till handlingarna. 
 
§ 11 Val av 
a) Guvernörsrådets ordförande  
Jan Lofjärd, LC Varberg, nominerad av A, B, GD,N, P, S, SM, SV,U, VG 
Riksvalnämnden förordar Jan Lofjärd, LC Varberg. 
Riksmötet väljer PDG Jan Lofjärd, LC Varberg till Guvernörsrådets ordförande (GRO) för tiden 
2009-2010. GRO-elect Jan Lofjärd tackar för förtroendet. 
 
b) Vice Guvernörsrådsordförande  
Nominerade är: 
Lennart Ahrnlund, LC Örnsköldsvik, nominerad av N, P, SV. 
Sven-Arne Wennerberg, LC Huddinge, nominerad av, A, B, GD, SM, VG. 
Ronny Quist, LC Trelleborg, nominerad av S. Ronny Quist avstår från att kandidera. 
Riksvalnämnden förordar Sven-Arne Wennerberg, LC Huddinge.  
Lennart Ahrnlund, LC Örnsköldsvik föreslås 
De nominerade presenterar sig kort för mötet. 
 
Ordf. ställer proposition på de föreslagna, votering begärs och sluten omröstning genomförs. 
Omröstningen utfaller så att Riksmötet väljer PDG Sven-Arne Wennberg till Guvernörsrådets 
vice ordförande (vGRO) för tiden 2009-2010. 
vGRO elect Sven-Arne Wennerberg tackar för förtroendet.  
Lennart Ahrnlund LC Örnsköldsvik önskar Sven-Arne Wennberg lycka till. 
 
d) Auktoriserat revisionsbolag samt förtroendevald revisor och ersättare 
Auktoriserad revisor 2009-2010. 
Riksmötet väljer Adrian & Partners AB. 
 
Förtroendevald revisor 2009-2010 
Nominerade är: 
Willy Lindgren, LC Västervik nominerad av dist.101-B, N, P, S, SM,SV. 
Björn Wallenius, LC Trollhättan nominerad av dist.101-A, GD,VG. Björn Wallenius avstår från att 
kandidera. 
Riksvalnämnden förordar Willy Lindgren, LC Västervik. 
Riksmötet väljer Willy Lindgren, LC Västervik till förtroendevald revisor 2009-2010. 
 
Förtroendevald revisor, ersättare 2009-2010. 
Nominerade är: 
Karl-Rudolf Pettersson, LC Botkyrka nominerad av distr.101-A, B, N, P, S, SV. 
Willy Lindgren, LC Västervik nominerad av dist.101-GD, han är ej valbar. 
RVN förordar Karl-Rudolf Pettersson. 
Riksmötet väljer Karl-Rudolf Pettersson, LC Botkyrka, som förtroendevald revisorsersättare 2009-
2010. 
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f) Ordförande och två ledamöter i Riksvalnämnden 2009-2010 
 
Riksvalnämndens ordförande 2009 - 2010: 
Nominerad är: Elisabeth Lindqvist LC Sollefteå/Nipsippan, nominerad av distrikt A, B, 
GD,N, P, S, SM,SV,VG. 
RVN förordar Elisabeth Lindqvist. 
Riksmötet väljer Elisabeth Lindqvist, LC Sollefteå/Nipsippan till ordförande för 
Riksvalnämnden 2009-2010. 
 
Annette Eiserman-Wikström, LC Mölndal/Kvarnbyn nominerad av B, P, S, SV,VG. 
Ingemar Andersson, LC Södertälje/S:t Ragnhild nominerad av A, GD, N, S. 
Bo Edman, LC Simlångsdalen nominerad av A, GD.N, B, P, S, SV,VG. 
  
RVN förordar Annette Eiserman-Wikström, Ingemar Andersson. 
 Bo Edman föreslås. 
 Ordföranden ställer proposition på de föreslagna.  
Votering begärs och genomförs med sluten omröstning.  
 
Riksmötet väljer Anette Eiserman-Wikström och Ingemar Andersson. 
 
§ 12 Handläggning av från kommittéer avgivna rapporter 
 
Rapport nr 1 
Astma och Allergiförbundets Forskningsfond. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 2 
Kampanj Sight First II 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 3 
Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions hjälpfond för perioden 070701-080630 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 4 
Orkester Norden 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 5 
Kommittén för framtid, utveckling och utbildning, FUU 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 6 
Lions Ungdomskommitté 2007-2008 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Rapport nr 7 
Kommittén för hjälpverksamhet 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
Sten Jansson rapporterar om Lions engagemang i Morogoro, Tanzania. 
Krister Fält lämnar en rapport och berättar om Casa Minunata/Restaurangskolan i Rumänien. 
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Återrapport till Riksmötet avseende behandling av 2008 års motioner. 
 
Motion nr 1  
Angående Modell för kommunikation om klubbarnas bidrag till projekt. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Motion nr 2. 
Röstning via nätet, kostnadsfördelning mellan klubbar och talesperson på Riksmötet. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Motion nr 5. 
Profilprogram. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Motion nr. 7 
Tvåårigt mandat för guvernörsrådet. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Motion nr. 8  
Namnbyte. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Återrapportering av förslag från Riksmöte 2008 
 
Förslag nr 9. 
Medel för kostnader för utvärdering av Lions Quest. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
Förslag nr. 10  
Om att NGO`s skall kunna nominera nämndemän. 
GRO PO Damberg, LC Skara kompletterar med information om att Lions Sverige har fått tid för 
uppvaktning av en politisk sakkunnig på justitsiedepartementet. 
Riksmötet beslutar med godkännande lägga rapporten till handlingarna. 
 
§ 13 Handläggning av från Guvernörsrådet avgivna förslag 
 
Förslag nr 1 
Medel till Katastrofberedskapen 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att till MD 101 betala 
in 125 kronor per medlem under verksamhetsåret 2009-2010. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Förslag 2 
Medel till NSR-projekt 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att till MD 101 betala 
in 15 kronor per medlem under verksamhetsåret 2009-2010. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Förslag 3 
Medel till ”Pengapåsen” 
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Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala in 25 
kronor per medlem för 2009-2010. 
Kent Benediktsson, LC Reng/Höllviken yrkar på avslag, då beslutet i förslag 5 blev avslag finns 
det tillräckligt med medel i kassan. 
 
Riksmötet beslutar enligt Kent Benediktssons förslag att inga mer pengar behöver betalas in till 
Pengapåsen detta år. 
 
Förslag 4 
Medel till handikappverksamheten 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
A. Handikappfonden skall fortsätta utdelningen av Bragdlejon och livskvalitetspriserna och ha 
möjlighet att komplettera med andra områden efter beslut av Guvernörsrådet. 
B. Handikappfonden skall fortsätta att ekonomiskt stödja tävlingar för ungdomar och 
utvecklingsstörda. 
C. Handikappfonden skall bereda olika förslag till Handikapprojekt eller Handikappstöd och 
därefter presentera förslagen för Guvernörsrådet som beslutar i ärendet. 
D. Rekommendera bidrag till Handikappfonden med minst 40 kronor per medlem, varav 20 
kronor skall användas som aktivt stöd till Svensk handikappidrott och dess satsningar på 
deltagande i Paralympic. 
E. Handikappfonden skall stödja de klubbar som vill utveckla aktiviteten ”Gör din kommun 
tillgänglig” . 
 
Mats Forsberg, LC Skellefteå vill att ordföranden läser upp föregående års siffror. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Förslag 5 
Medel ur Pengapåsen, Tanzania 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att: 
A. Sätta upp projektet från LC Trollhättans projekt om rehabilitering av funktionshindrade barn 
och ungdomar i Tanzania på projektlistan för Pengapåsen. 
B. Bidra med en miljon kronor ur Pengapåsen till LC Trollhättans rehabiliteringsprojekt i 
Tanzania. 
Björn Wallenius, LC Trollhättan informerar om projektet och organisationen bakom. 
 
Kent Benediktsson, LC Reng/Höllviken yrkar på avslag då han anser att rutinerna för 
projektorganisationen ej följts. Kent pekar på bristande presentation av projektet, hur andra ska 
bli involverade samt att det inte finns någon budget presenterad. 
 
Riksmötet beslutar enligt Kent Benediktssons förslag. 
 
Förslag 6 
Medel till Orkester Norden 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att rekommendera klubbarna att betala in 10 
kronor per medlem för verksamhetsåret 2009-2010. 
 
Lennart Fridén, LC Nossebro informerar om samarbetsprojektet Orkester Norden. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Förslag 7 
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Förslag ändring av stadgar och arbetsordning för distrikt 
Stadgesekreterare Tauno Mustonen, LC Skellefteå hänvisar till beslut på senaste Convention vad 
gäller val av första och andra vice distriktsguvernör och de påföljande ändringar som skett i de 
internationella stadgarna som i sin tur nu gör att ett tillägg till svenska stadgar och arbetsordning 
måste till.  
 
I MD 101s stadgar har stadgesekreteraren gjort ett tillägg från den internationella 
arbetsordningen i artikel IX moment 3 med texten: ”Varje klubb har dock rätt till en delegat”. Detta 
på grund av tolkningen vid senaste Riksmöte huruvida en klubb med färre medlemmar än 10 fick 
ha delegat. 
 
Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen pekar på dåligt genomarbetat förslag av stadgar med brister på 
språkligt bruk. Han föreslår att återremitera förslag 7 till kommande års guvenörsråd. 
 
Kaj Lönnquist, LC Gävle/Norra påpekar ytterligare brister i Stadgarna och yrkar på 
återremittering. 
 
DG Patrik Persson, LC Storuman föreslår att man antar förslaget och utför de redaktionella 
ändringarna i efterhand. 
 
Åke Sandberg, LC Norrtälje påpekar ytterligare brister och föreslår att man antar förslaget att 
ändringarna ska göras med kommande guvenörsråd ochTauno Mustonen. 
 
Votering med rösträkning begärs om frågan ska avgöras idag, Riksmötet beslutar att frågan skall 
avgöras idag. 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag samt enligt tilläggsförslaget av Patrik Persson 
att guvernörsrådet ska utföra redaktionella och språkliga korrigeringar. 
 
Förslag 8 
Frågan om att beakta volontärer i internationella hjälpprojekt 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar att i samband med beslut som fattas av Lions om 
biståndsprojekt i olika delar av världen alltid beakta-undersöka om det finns möjligheter för 
volontärer att delta. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Förslag 9 
Förslag till riksmötet från FUU 
Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet beslutar: 
A. Att det är en målsättning att anordna Röda Fjädern vart tredje år. 
B. Att Lions är fortsatt intresserad av att arbeta med Världens Barn 
 
Martin Enqvist, LC Vindeln uttrycker bekymmer kring förslaget och hänvisar bl.a. till den enkät 
klubbarna besvarat under 07/08 och menar att dessa inte är förenliga. 
 
Martin Enqvist yrkar att riksmötet beslutar: 
 
– att för den viktiga del av hjälparbetet som riktas till de svagaste i samhället nationellt och 
internationellt fastställa en policy som innebär att Lions MD 101 genom gemensamma kraftfulla 
informations- och marknadsföringsinsatser svarar för att nationella kampanjer genomförs som 
stödjer klubbarna att uppnå de insamlingsmål som beslutas av Riksmötet och av Lions Club 
International, att insamlingsarbetet i dessa kampanjer sker med hjälp av nyskapande 
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insamlingsmetoder och aktiva marknadsföringsåtgärder som finansieras gemensamt av medel 
som fonderas inom MD 101 och redovisas som kostnader i insamlingsarbetet. Dessa kostnader 
ska ligga väl inom ramen för de kostnadsnivåer som allmänt accepteras i sådant arbete. 
– att en Röda Fjädern - kampanj genomförs vart tredje år, i egen regi eller i samarbete med 
annan organisation, enligt beslut som fattas av Riksmötet i god tid före varje kampanjår,  
– att Lions MD 101 fortsätter att delta i Världens Barn  
– att ge guvernörsrådet uppdraget att till nästa Riksmöte i Visby år 2010 - noggrant utreda och 
lägga fram förslag om övergång till tvååriga mandatperioder inom multipeldistriktet, och som 
konsekvens av detta uppdrag lägga fram förslag om former för Riksmöte vartannat år med  
mellanliggande årsmöte i annan form,   
- grundat på det underlag FUU och GR arbetat med under 2008-2009 utreda och lägga fram 
förslag om ett system för kostnadsutjämning som medför bredare deltagande från Sveriges 
lionsklubbar i RM,     
- grundat på det underlag FUU  arbetat med under 2008-2009 utreda och lägga fram förslag om 
en styrelse som kan utgör operativt organ för multipeldistriktet och ge distriktsguvernörerna mer 
tid för arbete i det egna distriktet samt  
– att utarbeta förslag till ändring av arbetsordningen för guvenörsrådet så att dess sammanträden 
i huvudsak inriktas på överkripande beslut och strategiska frågor och att guvenörsrådet normalt, 
om inte särskilda omständigheter föranleder annat, utöver ett sammanträde i samband med 
tillträde vid internationella konvent samanträder högst tre gånger under varje verksamhetsår 
varav en gång vid anslutning tillmultipeldistriktets årsmöte. 
 
Votering begärd om beslut kan fattas i de tre förslag som inte beretts riksmötet 2009. 
Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen yrkar om en ordningsfåga och kräver att alla röster räknas då 2/3 
av lagda röster krävs för ett beslut. 
Riksmötet beslutar avslå Martins Enqvists förslag då kravet på 2/3 av rösterna ej uppfylldes. 
 
Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen efterfrågar resultatredovisningen från enkäten. 
 
Bengt-Arne Bengtsson, LC Tranemo förklarar arbetet kring enkäten och att resultatet legat ute på 
nätet i fem månader. 
 
GRO PO Damberg, LC Skara förtydligar att Lions inte själva beslutar om att få vara med i 
Världens Barn utan det gör Radiohjälpens styrelse. Åtagandet med Världens Barn innebär också 
en stor ekonomisk påfrestning för Lions kassa då vi till insamlingsorganisationen måste 
förskottera ca 15 % av vår beräknade andel av insamlingsresultatet. Vidare kräver det att Lions 
vid varje tillfälle har ett godkänt . ”profilprojekt”. Om ej så får vi enbart bidra med pengar. 
 
 
Bruno Ahlqvist, LC Gävle/Norra förklarar att våra stadgar är internationella och vi har att rätta oss 
efter dem. 
 
Martin Enqvist, LC Vindeln understryker enkätens styrka och tar tillbaka sitt förslag gällande 
Världens Barn 2: att-satsen. 
 
Riksmötet beslutar enligt Martin Enqvists förslag i punkt A. 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag i punkt B. 
 
Information gavs kring arbetet med Hjärnfonden av Bo Ingemarsson, ordförande i hjärnfonden 
och information kring Röda Fjädern gavs av Bertil Ravnell, Röda Fjädern General. 
 
§ 14 Handläggning av från klubbarna avgivna motioner 
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Motion nr 1 
Förläggning av möten på MD nivå till Stockholm. Av LC Örnsköldsvik. 
Bakgrund 
Lions MD 101 krymper i storlek och vi har stora svårigheter till ökande av medlemsrekrytering. 
Frågan är akut. Vi bibehåller många kostnader i obruten form och det börjar bli svårt med 
bedrivande av verksamhet med full kraft. Många möten måste genomföras och vi är väldigt måna 
om att sprida dessa runt om i vårt avlånga land. I en tidigare motion har samma tankegångare 
lagts fram med negativt beslut. 
 
Yrkande 
I ett avlångt land som Sverige är kan det inte vara rimligt att sprida vår mötesverksamhet så 
demokratiskt att vi berövar vår minskande kassa med onödiga kostnader. Motionen går ut på att 
till 100 % förlägga samtliga möten på MD nivå i Stockholm. Effekterna blir kraftfulla. Vi gör en 
riktad upphandlig på utvald Hotell kedja och lär få fram ett bra avtal. Ingen i Lions kan under 
rådande omständigheter uppfatta detta som motstridigt, vi medverkar alla till en minskad kostnad 
och som bonus får alla deltagare en mycket bättre möjlighet till att boka billigare resor och 
smidigare transporter. Dessutom med god planering av GRO 
kan också resor bokas till bra priser. Den stora upptakten går mycket bra att genomföra i 
Stockholm i augusti med världspresidenten. 
 
DG Per Oremo, LC Sollefteå anser att man ska förlägga träffarna mer centralt och då göra det 
mer ekonomiskt så att fler medlemmar kan komma på möten etc. Han tillstyrker motionen. 
 
GRO PO Damberg, LC Skara redovisar ekonomi omkring tidigare guvenörsrådsmöten och yrkar 
bifall till Guvernörsrådets förslag att avslå motionen. 
 
Bruno Ahlqvist, LC Gävle/Norra efterlyser ekonomisk kalkyl för motionen och jämförelser mellan 
olika städer visar att Stockholm är dyrast. Han yrkar avslag till motionen. 
 
Finn Bamsgard, LC Svansjö pekar på det sociala kittet, att det är viktigt för Lionsmedlemmarnas 
partners att kunna vara på olika ställen och att det ligger till grund för gemenskapskänslan. Han 
yrkar avslag på motionen. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Motion 2 
Sveriges Bästa Lionklubb. Av LC Gagnef-Floda. 
Bakgrund 
Alla vet att vi inom lionsrörelsen brottas med vikande medlemsunderlag och att en hel del har 
gjorts för att förbättra situationen. Tyvärr har vi inte lyckats bryta den nedåtgående trenden och 
vår rörelse förlorar varje år ett stort antal medlemmar. Vad kan göras ytterligare? 
Under några år i mitten av 90-talet försökte vi oss på, inom vårt distrikt, att utse "Årets Bästa 
Lionsklubb" och intresset var stort att anstränga sig! Tyvärr dog aktiviteten ut och förekommer 
inte längre. 
 
Yrkande 
Vi inom LC Gagnef-Floda föreslår därför guvernörsrådet att föreslå Riksmötet att från och med 
fiskalåret 2010/2011 utnämna "Sveriges Bästa Lionsklubb" för att stimulera klubbarbete och 
"vikänsla", vilket är grundförutsättningar för klubbens och rörelsens framgång. 
Tävlingen skulle kunna bygga på följande kritierier: 
• medlemsutveckling i klubben 
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• närvaroprocent 
• omfattning och framgång med aktiviteter 
• registrerade medlemsbesök hos andra klubbar 
Utnämningen till "Sveriges Bästa Lionsklubb" föreslås genomföras på följande sätt: 
• respektive distriktsguvernör utnämner "sin bästa klubb" och inrapporterar detta till 
multipeldistriktets hedersråd 
• hedersrådet utser "bästa klubb" och vid RM utdelas ett pris som skall upplevas som eftertraktat 
• förslag till pris skulle kunna vara en resa för två till Conventet 
• kostnaden för resan måste därför ingå i multipeldistriktets budget 
Svensk Lionsrörelse har visserligen en utmärkelse på klubbnivå i "Lejonkronan" men denna 
utmärkelse är endast baserad på en genomförd aktivitet och beskriver inte på något sätt hur 
klubben för övrigt agerar! 
Ovan förslag borde upplevas som en stimulans om varje president "säljer in aktiviteten" på rätt 
sätt och det är vår klubbs förhoppning att utnämningen till "Sveriges Bästa Lionsklubb" på ett 
positivt sätt kan påverka utvecklingen av vår rörelse. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att bifalla motionen och ge Guvernörsrådet i uppdrag att se 
över frågorna och återkomma till Riksmötet 2010. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Motion 3 
En global insats för fred i världen. Av LC Stockholm. 
Bakgrund 
Lions har en stark anknytning till Förenta Nationerna. Vi var en av remissinstanserna inför FN:s 
bildande. Vi har en observationspost i FN. Varje år firar vi Lions Dag med FN i FN-huset i New 
York. Detta innebär ett stort globalt ansvar för Lions som världsomspännande fredsorganisation. 
Ett av de stora hoten mot fred utgörs av den ökande bristen på mat och rent vatten i stora delar 
av världen. På god åkermark byts odlingar för matproduktion ut mot odling för mer ”lönsamt” 
biobränsle. Höga matpriser leder till kravaller och politisk instabilitet med risk för väpnade 
konflikter. Lions kan medverka till en lösning av dessa problem genom att aktivera sitt nätverk 
som utgörs av klubbar som återfinns över hela världen. Lions internationella styrelse kan 
använda sitt inflytande för att informera klubbarna om de bakomliggande faktorerna och 
konsekvenserna av en fortsatt brist på mat och rent vatten. Klubbarna kan sedan inom sina 
respektive områden skapa opinion och förståelse för dessa problem och därigenom påverka den 
aktuella situationen. Styrelsen kan även ange konkreta vägar för att minimera problemen. Detta 
ligger helt i linje med Lions uppgift ”Att skapa och upprätthålla en anda av samförstånd mellan 
jordens folk gällande humanitära behov genom frivilliginsatser med lokalt engagemang och 
internationell samverkan.” 
 
Yrkande 
Lions Club Stockholm föreslår att Riksmötet beslutar att Guvernörsrådet ges i uppdrag att snarast 
tillskriva den internationella styrelsen och begära att man agerar i enlighet med ovanstående, 
att Guvernörsrådet omgående informerar de nordiska representanterna i den internationella 
styrelsen och ber dem i styrelsen agera i enlighet med motionen samt att Guvernörsrådet i övrigt 
på olika sätt agerar i enlighet med förslaget. 
 
Jan-Åke Åkerlund, LC Malmö/Malmöhus upplyser om Lions Internationals antagna 
miljödeklaration från 1972 och menar att internationella styrelsen bör påminnas om detta.  
Jan-Åke Åkerlund yrkar bifall till motionen. 
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DG Charles Sundström, LC Hudiksvall betonar vikten av rent vatten och att kommande konflikter 
förmodligen kommer att handla om detta men yrkar på avslag på motionen. 
 
Per Hodell, LC Sollentuna trycker på vikten av att hålla sig med god information om vad som 
händer i världen och hur kännedom om den egna organisationens arbete. 
 
Riksmötet beslutar enligt motionens förslag. 
 
Motion 4 
Riksmötets arbetsformer. Av LC Borås Ullsaxen. 
Bakgrund. 
Vid Riksmötet diskuteras alla frågor direkt i plenum, utan att delegaterna haft möjlighet till 
åsiktsutbyte innan ärendet skall behandlas. Detta innebär att mycket få av Riksmötets deltagare 
blir aktiva under beslutsprocessen (på RM 2008 deltog c:a 25 personer av drygt 430 delegater i 
plenardebatten) och därigenom minskar engagemanget och förståelsen för olika åsikter. 
Det borde gå att hitta andra arbetsfarmer, som gynnar delegaternas aktiva deltagande innan 
beslutet slutligen ska fattas i plenum, utan att den totala tiden för beslutsfattandet behöver 
förlängas. 
 
Yrkande 
Med hänvisning till ovanstående yrkar LC Borås/Ullsaxen: 
Att Riksmötet ger Guvenörsrådet i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp, som utreder möjligheten 
att införa ett mer deltagaraktivt arbetssätt på Riksmötena. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att bifalla motionen och att ge uppdrag till Guvernörsrådet att 
utse en arbetsgruppsom får i uppdrag att komma med förslag på hur förändraarbetsformerna så 
att motionärernas intentioner uppfylls. 
 
Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen påpekar att hålla sig till frågor som ska behandlas av plenum och 
tillstyrker motionen. 
 
Lars Stenbäck, LC Bankeryd har som tilläggsförslag att Guvenörsrådet arbetar fram 
arbetsformerna till nästa årsmöte. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag med Lars Stenbäcks tillägg om att GR arbetar 
med frågan och vid nästa Riksmöte 2010 kunna arbeta efter de nya arbetsformerna om detta 
är praktiskt genomförbart. 
 
 
Motion 5. 
Slopande av inträdesavgift. Av LC Landskrona/Citadella. 
Bakgrund 
Artikel VIII, moment I i Lions Clubs Internationals Stadgar och arbetsordning lyder: " Varje klubb 
skall skicka rapport till organisationens internationella kontor med namn på alla nyintagna 
medlemmar på det sätt och inom den tid som den internationella styrelsen föreskriver. För varje 
ny medlem skall också den inträdesavgift betalas som den internationella styrelsen beslutat om." 
Enligt direktiv från den internationella styrelsen skall inträdesavgiften för nya medlemmar vara 
USD 25. LC Landskrona/Citadella tog in fem nya medlemmar under föregående verksamhetsår. 
All registrering sker numera av IT-ansvarig via Internet. Avgiften 125 USD betalades av klubbens 
ADkassa. Klubben anser att vi välkomnar nya medlemmar bäst genom att betala 
inträdesavgiften. Vi har nu kommit fram till att det inte kan vara den lokala klubben som ska stå 
för den här utgiften och förstår inte heller vilka kostnader som denna avgift ska motsvara. 
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Yrkande 
LC Landskrona/Citadella föreslår därför att Riksmötet ger guvernörsrådet i uppdrag att framföra 
till den internationella styrelsen att denna avgift ska slopas. 
 
Margareta Sturesson, LC Landskrona/Citadella, vill ha svar på varför klubbar med nya 
medlemmar ska betala högre medlemsavgifter än andra. Yrkar på bifall till motionen. 
 
DG Ronny Qvist, LC Trelleborg förklarar att kostnaden endast förskjuts och tas ut på övriga 
medlemmar. Ronny Qvist yrkar bifall till Guvernörsrådets förslag att avslå motionen. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Motion 6. 
Pengapåsen. Av LC Sävsjö. 
Bakgrund 
Som vi har uppfattat saken och som ärendet presenterades före beslut, tillkom Pengapåsen för 
att initialt skapa möjligheter att snabbt kunna få igång beslutade projekt. Upp till 5 basbelopp 
skulle kunna utbetalas för detta enligt den Arbetsordning som finns i handboken (s.70). Vid 
senaste Riksmötet beviljades trots detta miljonbelopp till ett för multipeldistriktets del avslutat 
projekt. Vi anser att reglerna för hur medel ur Pengapåsen får användas bör stramas upp så att i 
fortsättningen utbetalning endast kan ske i enlighet med de ursprungliga intentionerna. 
 
Yrkande 
LC Sävsjö föreslår att RM fattar beslut för att säkerställa att så sker. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå motionen. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Motion 7. 
Fadderskap. Av LC Norrtälje. 
Bakgrund 
Inom hela vår rörelse och i synnerhet inom vårt multipeldistrikt har det under de senaste 
verksamhetsåren gjorts mycket för medlemstillväxt. Vi har genomfört en varumärkeskampanj 
under tre år och fokuserat mycket av våra interna resurser på ökning av medlemsantalet. Trots 
allt arbete har vi de senaste åren sett en nedåtgående trend i medlemsantal. För att främja 
tillväxten inom lionsrörelsen är det av största vikt att vi får ett nettotillskott av medlemmar varje år 
och föreslår därför ändringar i frågan om fadderskap. Idag är det inte möjligt att för en medlem i 
en lionsklubb att föreslå en klubb på annan ort en ny medlem och vara fadder för denna medlem. 
Avstånd befrämjar inte högt deltagande i Lions möten och aktiviteter. M a o fadder bör kunna 
tillhöra en klubb och den nye medlemmen en annan klubb. 
Yrkande 
Lions Club Norrtälje hemställer att medlem i en klubb skall kunna föreslå och vara fadder till 
presumtiv medlem i klubb på annan verksamhetsort. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avslå motionen. 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
Motion 8. 
Ökad öppenhet inom Lions Clubs International och ändring av Lions Travel Policy så att 
First Class tar bort som resealternativ. Av LC Arboga. 
Bakgrund 



 
Sidan 12 av 14 

 

 

LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 

 
Liksom många andra lionsklubbar är Lions Club Arboga bekymrad över den internationella 
avgiften som tillsammans med övriga avgifter till multipeldistriktet och klubben utgör ett av 
hindren för lionsrörelsens expansion. Klubbarna blir genom dessa höga avgifter tvingade att hålla 
nere klubbavgiften som är avsedd att finansiera basverksamheten inom lionsrörelsen. 
Lions nuvarande Travel Policy är den att nu sittande internationella presidenter, men också 
tidigare internationella presidenter (PIPs), med partner, har rätt att till International Conventions 
flyga First Class, om flygtiden överskrider 5 timmar. Den nuvarande resepolicyn är antagen av 
International Board of Directors, alltså av dem som kan utnyttja resemöjligheterna, en märklig 
princip utifrån såväl ekonomisk som demokratisk utgångspunkt. Lions Club Arboga anser att den 
i det här avseendet generösa reseprincipen rimmar illa med en välgörenhetsorganisation som 
Lions - First Class, kostar normalt flera tiotusental kronor mer än en Business-biljett för en 
interkontinental resa. Därför anser LC Arboga att Riksmötet ska ge Guvenörsrådet i uppdrag att 
verka för att First-Class-biljetter stryks som resealternativ i Lions Travel Policy, inte bara för resor 
till och från International Conventions utan också vid alla resor som Lions betalar. LC Arboga 
menar att Lions International måste visa maximal öppenhet gentemot de lokala klubbarna för att 
möjliggöra en intern debatt för att ytterligare förbättra lionsrörelsen. 
Därför vill LC Arboga att Guvernörsrådet arbetar för att Lions International visar större öppenhet, 
t.ex. när det gäller kostnader och intäkter för International Conventions samt över huvud taget 
den Internationella styrelsens verksamhet. 
Vi lionsmedlemmar i hela världen förser via medlemsavgiften den Internationella styrelsen med 
pengar. Då är det inte mer än rimligt att Lionsmedlemmarna i världen får en klar och enkel 
redovisning, hur pengarna har använts. Det är helt enkelt en fråga om demokrati. 
 
Yrkande 
Utifrån ovanstående resonemang hemställer Lions Club Arboga att Riksmötet antar denna 
motion med begäran; 
… att Guvernörsrådet arbetar för att Lions Travel Policy ändras så att möjligheten att på Lions 
bekostnad flyga First Class tas bort; 
… att Guvernörsrådet arbetar för att Lions International visar ökad öppenhet när det gäller hur 
den internationella medlemsavgiften används, t.ex. kostnader och intäkter för International 
Conventions etc. 
 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att tillstyrka första att satsen i motionen, vilket är att arbeta för 
att ändra Lions Travel Policy enligt motionärernas vilja. 
Guvernörsrådet föreslår Riksmötet att avstyrka den andra att-satsen 
 
Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen, yrkar på bifall till hela motionen. 
 
DG Sören Wigren, LC Karlskoga förklarar att första attsatsen är inaktuell då beslut redan fattats 
om att man inte får åka first class längre och yrkar på avslag. Hur medlemsavgifterna används 
står i handboken och på hemsidan. Öppenhet råder redan. Sören yrkar bilfall till Guvernörsrådets 
förslag. 
 
Riksmötet beslutar enligt Sören Wigrens förslag. 
 
§ 15 Presentation av Guvernörsrådets verksamhetsplan för verksamhetsåret  
2009-2010 
Riksmötet beslutar att godkänna verksamhetsplanen. 
 
§ 16 Handläggning av budgetförslag 
Budgetförslaget för verksamhetsåret 2009-2010 presenteras av guvernörsrådets ekonomiske 
controller Lars-Gunnar Holmberg, LC Mora. 
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Guvernörsrådet föreslår att Riksmötet fastställer föreslagen budget såsom en rambudget. 
 
Riksmötet beslutar enligt Guvernörsrådets förslag. 
 
§ 17 Fastställande av nationell medlemsavgift 
Guvernörsrådets föreslår Riksmötet besluta fastställa den nationella medlemsavgiften för 
nästkommande verksamhetsår 2009-2010 till 260 kr. 
 
Riksmötet beslutar att medlemsavgiften för nästa verksamhetsår skall vara 260 kr. 
 
§ 18 Erbjudande om värdskap och tidpunkt för kommande Riksmöten samt beslut 
med anledning härav. 
RVO Jan Hult meddelar att Lionsklubbarna i Gävle erbjuder sig att arrangera Riksmötet 2012.  
 
Inger Löw och Bruno Ahlqvist, LC Gävle marknadsför Gävle som en trevlig, billig och vacker stad 
att förlägga riksmötet till. 
 
Riksmötet beslutar uppdra åt Lionsklubbarna i Gävle att arrangera Riksmötet 2012. 
 
§ 19 Presentation av pågående Guvernörsråd 
 
GRO-elect Jan Lofjärd, LC Varberg presenterar nästa års Guvernörsråd: 
101 A, Mikael Sönner, LC Skänninge 
101 B, Sten Jansson, LC Fjugesta 
101-GD Bengt-Åke Johansson, LC Gävle 
101 N, Annica Nordell, LC Östersund-Brunkullan 
101 P, Mats Torstensson, LC Luleå 
101 S, Per Rydén, LC Kristianstad 
101 SM, Gunnar Legnegård, LC Vimmerby 
101 SV Olof Ejdeblad, LC Bankeryd 
101 U, Hans Catani, LC Norrtälje 
101 VG, Jan Granlund LC Hindås 
 
§ 20 Övriga ärenden 
a) Världens Barn - PO Damberg informerar om insamlingen. 9-10/10 kommer inslag om Världens 
Barn att vara i Go’kväll på SVT, 11/10 är det Världens Barn-gala, 12-15/10 åter i Go’kväll och 
16/10 är det avrapportering om insamlingen. Information och alla detaljer finns på hemsidan.. 
Uppmanar till krafttag trots flera stora åtaganden inom klubbarna. 
 
b) Lions Quest - Felle Fernholm, LC Vadstena uppmuntrar alla att marknadsföra Lions Quest. 
Han föreslår en helg där alla talar om vad Lions Quest är. Felle vill att klubbarna arbetar hårt för 
att göra Lions Quest synligare. Det är viktigt att tala om vad vi gjort och vad vi ska göra framöver. 
 
c) Riksmöteshandlingarna - Bertil Tunje, LC Borås/Ullsaxen vill att riksmöteshandlingarna ska 
skickas ut till alla medlemmar/delegater. Alla har enligt Bertil inte tillgång till internet. Ekonomin i 
får inte vara avgörande. Förslag: rekommendera GR att distribuera nästa års rikmöteshandlingar 
till alla medlemmar. 
Lars Stenbäck tycker det är viktigt att vara moderna och använda oss av internet och ta ett steg 
in i framtiden. 
PO Damberg förklarar att kostnaden för utskick uppgår till 60 000 kronor och framtiden är här. 
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Efter votering fastslogs med 2/3 av rösterna att frågan om utskick till alla medlemmar inte tas upp 
på detta möte. 
 
d) Pandemifrågan – Björn Olander LC Österåker berättar om ett förslag om att inrätta en Lions 
pandemifond med inriktning på information till allmänheten. Förvaltningen av Lions pandemifond 
kan göras av Smittskyddsinstitutet.  
 
e) FUU – redovisar medlemsutvecklingen till dags dato. 603 nytillkomna och 608 avgångar.  
Lions förlorar förvånansvärt många kärnmedlemmar och andelen kvinnor som avgår är 
procentuellt övervägande.  
 
§ 21 Avslutande 
 
Riksmötets ordförande PCC Alf Bakken förklarar förhandlingarna avslutade och återlämnar 
ordförandeklubban till GRO PO Damberg. 
GRO PO Damberg framför Guvernörsrådets tack till Riksmöteskommittén. 
Riksmötesgeneralen Roland Nordbäck tackar Riksmöteskommittén och presidiet. 
Representanter för årets Riksmöte överlämnar riksmötesklubban till nästa års riksmöteskommitté. 
Kommittén för Riksmötet på Gotland 2010 hälsar välkommen till nästa års Riksmöte i maj 2010. 
Temat på mötet är Barn och Miljö. 
GRO PO Damberg avslutar Riksmötet och tackar alla guvernörer, delegater och övriga deltagare.  
 
1:e ordförande                                   2: e ordförande 
 
……………………………..                ………………………………………. 
Alf Bakken                                          Gunnar Järvholm                                    
 
Sekreterare 
 
……………………………                .. …………………………….. 
Jeanette Åsemar     Frank Nelvig 
 
Justerare 
 
……………………………..                  ……………………………… 
Martin Burman  Nils Kihlberg    
 


